
             BOSNA I HERCEGOVINA                      БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА 

     PARLAMENTARNA SKUPŠTINA                                             ПАРЛАМЕНТАРНА СКУПШТИНА 

             BOSNE I HERCEGOVINE                    БОСНЕ И ХЕРЦЕГОВИНЕ 

PREDSTAVNIČKI / ZASTUPNIČKI  DOM                                                    ПРЕДСТАВНИЧКИ ДОМ 

       DOM  NARODA /  ДОМ  НАРОДА                                                               ДОМ  НАРОДА 

Zajednička komisija za odbrambenu/obrambenu   Заједничка комисија за одбрамбену  и 

 i sigurnosnu politiku  i nadzor nad radom                               безбједносну политику и надзор над радом 

odbrambenih/obrambenih i sigurnosnih                          одбрамбених и безбједносних структура 

       struktura na nivou/razini BiH                                                           на нивоу БиХ

 

______________________________________________________________________________________________________________________________ 

          Trg BiH 1, Sarajevo / Трг БиХ 1, Сарајево, Tel/Тел: (+387 33) 28 44 62, Fax: (+387 33) 23 34 80 

Број/Broj: 4/1-50-1-9-31/06 

Сарајево/Sarajevo, 15.03.2006. године 

 

                                                              ЗАПИСНИК 

 

                            са 31. сједнице Заједничке комисије Парламентарне скупштине БиХ  

                    за одбрамбену и безбједносну политику и надзор над радом одбрамбених и  

                                          безбједносних структура на нивоу Босне и Херцеговине 

 

Сједница је одржана 15.03. 2006, у времену од 10.00 до 12.30 часова. 

Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије:  

Бошко Шиљеговић, Винко Радовановић,  Осман Брка, Адем Хускић, Момчило Новаковић, 

Бранко Зрно, Анто Спајић, Халид Гењац, Винко Зорић и Мехмед Жилић. 

Сједници нису присуствовали:  Шефик Џаферовић-оправдано, те Мирко Благојевић. 

Сједници су присуствовали и гости: бриг. ген. Dennis Blease, савјетник за безбједност 

главнокомандујућег јужног крила НАТО савеза, Рафи Грегоријан, савјетник 

главнокомандујућег Штаба НАТО-а у БиХ, Лејла Диздаревић савјетник у Штабу НАТО-а у 

БиХ, Менсур Делија, савјетник за војна питања предсједавајућег Предсједништва БиХ, Зоран 

Шаиновић из Министарства одбране БиХ, Љиљана Тришић из Министарства безбједности 

БиХ; Кристијан Хаупт и  Тања Фицџералд из ОЕБС-а;  Драгица Хинић, секретар Заједничке 

комисије; Албина Ибрахимагић, волонтер у ПСБиХ. При самом крају, на сједницу су дошли 

и Jenifer Moor и Дарко Ивић из Амбасаде САД у БиХ.  

Сједници Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику и надзор над радом 

одбрамбених и безбједносних структура на нивоу Босне и Херцеговине предсједавао је 

Бошко Шиљеговић. 

 

За сједницу је предложен  

 

ДНЕВНИ РЕД 

 

1.   Верификација Записника са 30. сједнице Заједничке комисије; 

2.   Разматрање безбједносне политике БиХ -информативно 

      (Предсједништво БиХ); 

3.  Разматрање прилагођеног Програма сарадње БиХ и НАТО-а за 2006. годину (ТCP) 

      (Министарство одбране БиХ); 

4. Информација Министарства одбране БиХ о посјети стручног тима НАТО-а, број 07-50-

372-6/06 од 10.02.2006. године (Министарство одбране  БиХ); 
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5. Обавјештење Савјета министара БиХ  о реализацији закључака са 29. сједнице 

Заједничке комисије (Савјет министара БиХ и Министаство безбједности БиХ); 

   6.    Текућа питања. 

 

Бошко Шиљеговић информисао је чланове Заједничке комисије да су на ову сједницу дошли 

изузетно значаји гости и то: бриг. ген. Dennis Blease, савјетник за безбједност 

главнокомандујућег јужног крила НАТО савеза, Рафи Грегоријан, савјетник 

главнокомандујућег Штаба НАТО-а у БиХ. Стога је предложио да се предложена 3. тачка 

дневног реда разматра као 2. тачка дневног реда. Такође, на замолбу представника 

Министарства безбједности БиХ, предложио је да се 5. тачка разматра у оквиру сада нове 

тачке 3. Безбједносна политика.  

Винко Зорић предложио је додатну подтачку у оквиру тачке 6. Текућа питања. 

Наведени предлози, а потом и дневни ред у цјелини једногласно су усвојени. 

 
 

Ад. -1.   Верификација Записника са 30. сједнице Заједничке комисије 

Записник са 30. сједнице једногласно је верификован. 

 

Ад. - 2. Разматрање прилагођеног Програма сарадње Босне и Херцеговине и НАТО-а за 

2006. годину 

          (ТCP)  (Министарство одбране БиХ) 

Бошко Шиљеговић истакнуо је да је Програм сарадње БиХ и НАТО-а за 2006. годину 

Министарство одбране БиХ доставило 16.02.2006. године.  

Зоран Шаиновић информисао је укратко чланове Заједничке комисије о овом документу по 

појединим сегментима, те  истакнуо да ја Програм могуће континуирано дограђивати.  

Бриг. ген. Dennis Blease нагласио је да он не може говорити о детаљима Програма јер је то 

задатак тима Рафија Грегоријана, али је информисао о сарадњи Босне и Херцеговине и 

НАТО-а, одн. Команде Здружених снага НАТО-а у Напуљу и презентовао укратко своју 

биографију.  Истакнуо је да је био и командант Штаба НАТО-а у Скопљу, гдје је био 

укључен у реформу одбране и ширег безбједносног сектора. Нагласио је да НАТО пружа 

читав спектар помоћи многим земљама у овом региону. Стога желе помоћи и Босни и 

Херцеговини у процесу прикључења ПфП-у и НАТО-у. На крају је нагласио да је у Босни и 

Херцеговини постигнут значајан напредак у области реформе одбране, те истакнуо да ће и 

лично пружити сваку врсту помоћи на нашем путу ка испуњењу датих циљева. 

Рафи Грегоријан истакнуо је  изузетна значај Заједничке комисије у процесу реформе 

одбране и њеној имплементацији. При томе је нагласио да је улога бриг. генерала много 

шира од одбрамбене области и обухвата више других безбједносних сегмената. Реформе и у 

другим безбједносним областима у Босни и Херцеговини иду у одговарајућем правцу. То је 

од изузетног значаја јер треба радити у складу са акционим планом за чланство у ПфП, а 

затим и НАТО. У овој активности Босна и Херцеговина имаће помоћ и од одговарајућих 

стручњака из Штаба НАТО-а у Бриселу, који ће доћи у нашу земљу и презентовати искуства 

других земаља које су радиле у складу са акционим плановима за прикључење овим 

савезима. Сматра да је Босна и Херцеговина припремила веома студиозан и обиман план за 

прикључење ЕУ, али да то није и случај са планом мјера за прикључење ПфП-у и НАТО-у. У 

вези са имплементацијом реформе одбране, истакнуо је да тече релативно добро, да има 

мањих очекиваних проблема, али се нада да ће и они бити ријешени на задовољавајући 

начин. За овај процес задужен је Стручни тим за транзицију, које је почео да ради. Штаб 

НАТО-а, заједно са Министартсвом одбране БиХ, тренутно ради на изради свеобухватног 
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петогодишњег плана за чланство Босне и Херцеговине у ПфП и НАТО и имплементацији 

одбрамбеног система. Овај план заснива се на претпоставкама као што су одређени ресурси 

за његову реализацију.  Ако ресурси буду задовољавајући, прије ће се имплементирати 

реформа одбране и обратно и Босна и Херцеговина ће прије постати чланица ПфП-а и 

НАТО-а. Нагласио је и питање нове структуре наших Оружаних снага, те истакнуо да ће 

могућност за чланство у НАТО-у зависити од наше способности да одржавамо потенцијале 

наших снага, нпр. средстава наоружања и  др. За НАТО је битна та способност, а не бројке. 

Такође, као предуслов за прикључење, поновио је потпуну сарадњу са Трибуналом у Хагу. 

Ова сарадња не мора значити искључиво хапшење тражених лица, јер све указује да се и не 

налазе у Босни и Херцеговини,  већ може представљати и друге активности наше земље 

којим се јасно показује опредијељеност за сарадњу. У вези с тим, изразио је задовољство што 

је Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ недавно усвојио Закон о привременом 

замрзавању имовине осумњичених за ратне злочине, те нагласио да је неопходно да га усвоји 

и Дом народа. На основу оваквих активности, НАТО у Босни и Херцеговини може 

обавијестити Трибунал у Хагу да су предузете озбиљне мјере у смислу потпуне сарадње 

Босне и Херцеговине, јер још увијек постоји и мрежа помагача чији се рад на овај начин 

онемогућава. Један од значајних сегмената у процесу прикључења НАТО-у су и војне вјежбе 

које би Босна и Херцеговина морала реализовати. Ове вјежбе предвиђене су за 2009. годину. 

Да би биле реализоване, планирање се мора обавити у овој години, јер ако Босна и 

Херцеговина ове године не буде уврштена у распоред вјежби НАТО-а, све активности се 

помјерају за сваку наредну годину. Што се тиче конкретног Програма сарадње Босне и 

Херцеговине и НАТО-а, Министарство одбране сачинило га је у сарадњи са Штабом НАТО-а 

у Бриселу и Штабом НАТО-а у БиХ. При томе је НАТО дао пуну подршку овом програму, 

који представља максимум сарадње НАТО-а са земљом која није чланица ПфП-а. 

Осман Брка истакнуо је да у Босни и Херцеговини постоји потпуни консензус свих за 

прикључење Босне и Херцеговине ЕУ и НАТО-у. Грађани су показали потпуну озбиљност 

јер до сада се није десио ниједан инцидент усмјерен ка представницима међународне 

заједнице. Стога није задовољан сталним постављањем нових услова за прикључење Босне и 

Херцеговине наведеним асоцијацијама. Наша земља биће сигуран простор за страна улагања 

и све друге активности тек када постанемо чланица ЕУ и НАТО-а. Стога је апеловао на 

присутне госте да лобирају за нашу земљу у овим процесима прикључења. 

Адем Хускић истакнуо је да ће дати подршку Програму сарадње Босне и Херцеговине и 

НАТО-а, иако мисли да ова комисија треба да се укључи много раније и у току саме израде 

Програма. Потом је потенцирао тачке 7. и 10. из Програма. Тачка 7. односи се на затварање 

војних објеката, уништавање наоружања и муниције и сл. и треба јој посветити већу пажњу. 

Тачка 10. третира питање ваздушне одбране и ваздушних снага наше земље. Мисли да ово 

питање треба што прије ријешити како бисмо знали да ли желимо и можемо имати овај вид 

одбрамбеног система. 

Халид Гењац осврнуо се на тачку 6. Програма која се односи на Безбејдносни споразум, као 

изузетно битан услов за прикључење ПфП-у и даље. Из Програма није видљиво у којој је 

фази рјешавања ово питање. 

Зоран Шаиновић изразио је сагласност са Адемом Хускићем у вези са рјешавањем питања 

обухваћених тачком 7. Програма. Нагласио је да ће Министарство одбране БиХ добити 

експертску помоћ за његово рјешавање, као и помоћ из одређених фондова НАТО-а. У вези 

са тачком 10, која обрађује питање управљања ваздушним простором, сматра да ће НАТО 

подржати нашу одлуку о величини и структури Оружаних снага, али да одлуку о томе треба 

да доносе државни органи. У вези са питањем Безбједносног споразума, које је изузетно 

значајно, истакнуо је да Босна и Херцеговина мора ријешити то питање, а прије свега питање 

смјештаја Државног тијела за безбједност. Међутим, у овој фази то питање није се морало 

наћи у овом програму, али ће посао у вези с тим бити хитно интензивиран. 

Рафи Грегоријан навео је да овај програм није детаљан и не садржи сва питања, јер ће свака 

његова тачка бити додатно разрађена. У вези са тачком 7. Програма, нагласио је да постоји 
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пројекат под покровитељством ЕУФОР-а и УНДП-а, који предвиђа средства око 10 мил. 

долара за уништавање  експлозивних средстава, оружја и муниције. У вези са тачком 10. 

информисао је да су замољени представници НАТО-а из Брисела да дођу у Босну и 

Херцеговину и пруже помоћ при преузимању контроле неба нижих нивоа, а које још увијек 

контролише НАТО, јер након уласка у ПфП, Босна и Херцеговина добија сасвим другачију 

улогу и позицију. 

Бранко Зрно истакнуо је да је сасвим јасно да Програм није детаљан те да га је могуће 

континуирано дограђивати. Потом је предложио да се на страни 8. и свим другим мјестима 

гдје је то случај, у вези  са активношћу која се односи на ову комисију, то јасно и нагласи, 

одн. да се ријечи: ''парламентарци БиХ'' замијене ријечима: ''представници Заједничке 

комисије за одбрану и безбједност''. Ово је неопходно исправити да се не би поновила 

ситуација из претходне године, када је била јасно планирана посјета чланова ове комисије 

Штабу НАТО-а у Бриселу, а за путовање су били одређени чланови Парламента који немају 

апсолутно никакве везе са областима одбране и безбједности.  

1. По окончаној расправи чланови Заједничке комисије једногласно су закључили да 

Програм на страни 8, као и на свим другим мјестима гдје је предвиђено учешће чланова 

Парламентарне скупштине БиХ, треба кориговати у смислу прецизирања учешћа 

представника Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику БиХ у овим 

активностима који су у потпуности инволвирани у областима одбране и безбједности, и 

потом га са овом измјеном једногласно подржали. 

 

Ад. - 3.   а) Разматрање Безбједносне политике БиХ -информативно 

              (Предсједништво БиХ) 

 

Бошко Шиљеговић, у уводном дијелу, информисао је да је, у складу са чланом 12. о) Закона 

о одбрани БиХ, Предсједништво БиХ  надлежно за усвајање Безбједносне политике и 

Одбрамбене политике БиХ са циљем пружања стратешких смјерница у спољним пословима 

и питањима одбране. Заједничка комисија стога Безбједносну политику разматра само 

информативно. Потом је отворио расправу. 

Менсур Делија информисао  је да је обрађивач овог документа било Министарство 

безбједности БиХ, те истакнуо да се потреба за овим документом огледа из самог његовог 

садржаја, који обрађује стање безбједности, безбједносне ризике, кретања, остале елементе 

битне за безбједносну политику итд. Посебно је потенцирао улогу законодавног и извршних 

органа власти у области безбједносне политике, нагласивши да су неведене обавезе свих 

нивоа власти овим документом. 

Љиљана Тришић објаснила је начин настанка овог документа. Он је настао из потребе да се 

претходни такав документ из 2003. године догради, актуелизује и побољша, јер је цијели 

безбједносни сектор од тада до данас доживио бројне промјене. Овај документ сачинила је 

Међуресорна радна група Савјета министара, коју су чинили представници одређеног броја 

министарстава на нивоу помоћника министара, и уз помоћ ОЕБС-а.Документ који је 

сачинила наведена радна група без примједаба је прошао процедуру пред Савјетом 

министара и Предсједништвом, с тим што је се и овај документ може континиуирано 

дограђивати. 

Момчило Новаковић истакнуо је да је овај документ добио непосредно прије одржавања 

сједнице и није се могао упознати са његовим садржајем. Занимало га је да ли ће се о овом 

документу  расправљати на домовима Парламентарне скупштине или не, с обзиорм да је од 

изузетног заначаја за Босну и Херцеговину и да би о њему Предсједништво БиХ требало да 

информише оба дома Парламентарне скупштине БиХ. Пошто је добио негативан одговор на 

своје питање, предложио је да Заједничка комисија усвоји закључак којим од 
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Предсједништва БиХ тражи да о Безбједносној политици БиХ  у што краћем року 

информише оба дома Парламентарне скупштине БиХ. 

Адем Хускић сагласан је са мишљењем претходника. Нагласио је да је обавеза 

Предсједништва БиХ да, у  складу са тачком н) члана 18. Закона о одбрани БиХ, информише 

Парламентарну скупштину БиХ о стратешким безбједносним и одбрамбеним питањима. 

 

Након расправе, Заједничка комисија констатовала  је да овај документ обрађује стратешка и 

безбједносна питања од значаја за Босну и Херцеговину, те би о њему Предсједништво БиХ 

требало да информише оба дома Парламентарне скупштине БиХ, а у складу са тачком н) 

члана 18. Закона о одбрани БиХ. 

Стога је Заједничка комисија једногласно усвојила закључак којим од Предсједништва БиХ 

тражи да о Безбједносној политици БиХ  у што краћем року информише оба дома 

Парламентарне скупштине БиХ, у складу са тачком н) члана 18. Закона о одбрани БиХ. 

 

б) Обавјештење Савјета министара БиХ  о реализацији закључака са 29. сједнице  

     Заједничке комисије  (Савјет министара БиХ и Министарство безбједности БиХ) 

 

Бошко Шиљеговић дао је уводне напомене о обавјештењу Савјета министара и 

Министарства безбједности БиХ о реализацији закључака са 29. сједнице Заједничке 

комисије. Овим закључцима, које је Заједничка комисија усвојила након одржаног састанка 

са Заједничком комисијом за надзор над радом ОБАБиХ, те разговора са  представницима 

Главног штаба НАТО-а из Брисела о Безбједносном споразуму и условима које Босна и 

Херцеговина мора испунити да би била потписница наведеног споразума, захтијевано је 

сљедеће: 

-Од Савјета министара БиХ и Међуресорне групе, у контексту претходно усвојених 

закључака заједничких комисија Парламентарне скупштине БиХ од 08.12.2005. године,  

тражило се да у што краћем року доставе комплетну информацију о реализацији активности 

које су неопходне за потписивање Безбједносног споразума; 

-Од Савјета министара БиХ и Предсједништва БиХ захтијевало се да формирају Државно 

безбједносно тијело у складу са чланом 75. Закона о заштити тајних података, а у складу са 

роковима утврђеним у Нацрту безбједносног споразума, те да достави информацију о 

степену реализације ове активности. 

Својим обавјештењем, Савјет министара и Министарство безбједности БиХ информишу 

чланове Комисије о оном што је учињено у међувремену, као што је израда Одлуке о 

успостављању централног регистра са службеном евиденцијом о издатим дозволама за сва 

лица која имају право приступа тајним подацима, израда Одлуке о одређивању државног 

безбједносног органа за спровођење Закона о заштити тајних података и израда 

подзаконских аката. Правилником о унутрашњој организацији, Министарство безбједности 

добило је нову организациону јединицу - Сектор за заштиту тајних података, који треба да 

обавља послове државног безбједносног органа у складу са наведеним законом. 

Љиљана Тришић посебно је нагласила кључни проблем канцеларијског простора за 

новоформирани Сектор за  заштиту тајних података. Проблем канцеларијског простора 

постоји у Министарству безбједности и свим другим министарствима. Као једнo од могућих 

рјешења, навела је смјештај у дијелу просторија Министарства одбране након њиховог 

пресељења. 

По окончаној расправи Заједничка комисија констатовала је да је већи дио закључака 

реализован. Због значаја наведеног државног безбједносног органа за предстојећи процес 

прикључења Босне и Херцеговине ЕУ, те ПфП-у и НАТО-у, Заједничка комисија усвојила је 

сљедећи закључак: 
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„Од Савјета министара БиХ захтијева се да након пресељења дијела Министарства одбране, 

у што краћем времену, на адекватан начин ријеши питање смјештаја Сектора за заштиту 

тајних података, који је саставни дио Министарства безбједности БиХ. 

 

Ад. - 4. Информација Министарства одбране БиХ о посјети стручног тима НАТО-а,  

           број 07-50-372-6/06 од 10.02.2006. године (Министарство одбране БиХ) 

 

Бошко Шиљеговић информисао је да је Министарство одбране БиХ доставило Заједничкој 

комисији информацију о обављеној посјети стручног тима НАТО-а овом министарству 06. 

фебруара 2006. године, у којој се наводе теме разговора. Ове теме обрађују питање процеса 

транзиције и спровођења реформе одбране, посебно наглашавајући питање благовременог 

доношења одлуке о величини, структури и размјештају Оружаних снага, попуне персоналом, 

доношење адекватног буџета за одбрану, рад Тима за транзицију, безбједносне изазове и др. 

питања чије је испуњење неопходно у процесу прикључења Босне и Херцеговине ПфП-у и 

НАТО-у. На крају Информације наведен је закључак који по мишљењу Министарства 

одбране дотиче суштинска питања процеса реформе одбране и услова за прикључење ПфП-у 

и НАТО-у. Заједничка комисија ову информацију разматра у склопу своје редовне 

дјелатности парламентарног надзора над радом извршних органа власти, односно 

цјелокупним процесом транзиције одбрамбеног система БиХ. 

Након краће расправе Заједничка комисија је Информацију примила к знању.  

 

Ад. - 6. Текућа питања 

 

а) Информација о разговору Заједничке комисије Парламентарне скупштине са 

делегацијом НАТО-а 01. марта 2006. године 

 

Чланови Заједничке комисије примили су к знању Информацију. 

 

б)Информација о састанку Заједничке комисије са директором Одјељења за 

безбједносну сарадњу Мисије ОЕБС-а у БиХ и Кристијаном Милотатом, војним 

савјетником високог представника у Босни и Херцеговини,  09.03.2006. године 

 

Чланови Заједничке комисије примили су к знању Информацију. 

 

ц) Извјештај о учешћу на Трећој министарској конференцији  о теми: „Искуства 

стечена успостављањем система граничне безбједности“, од 23. до 25.02.2006. године  

 

Чланови Заједничке комисије једногласно су усвојили Извјештај о Трећој министарској 

конференцији, којој су присуствовали Мехмед Жилић и Жељко Грубешић. 

 

д) Информација о посјети Парламенту и одбрамбено-безбједносним структурама 

    Литваније  

 

Чланови Заједничке комисије информисани су да би наведена посјета, према најновијим 

информацијама, требало да буде реализована у периоду  од 15. до 17. маја 2006. године. 

 

е) Посјета јединици за деминирање ОСБиХ у Ираку 

 

Бошко Шиљеговић информисао је да је Министарство одбране БиХ 03. марта ове године 

затражило да им се истог дана достави предлог три члана Заједничке комисије који би се 
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прикључили представницима овог министарства приликом посјете наведеној јединици у 

Ираку од 27. до 29. марта текуће године, а ради пасошке и друге провјере.  

Кандидована су три члана: Бошко Шиљеговић, Бранко Зрно и Адем Хускић. Након краће 

расправе чланови Заједничке комисије потврдили су ову кандидатуру и предложили 

колегијумима да донесу званичну одлуку. 

 

ф) Избор представника Заједничке комисије на Конференцији о теми: „НАТО и ЕУ - 

будуће улоге у Југоисточној Европи“ од 02. до 04. маја 2006. године, у Берлину. 

 

Након краће расправе чланови Заједничке комисије предложили су колегијумима да донесу 

званичну одлуку о упућивању Халида Гењца у својству представника Заједничке комисије. 

Након накнадне расправе која је обављена на самом крају сједнице, одлучено је да осим 

Халида Гењца на овај пут оде и Винко Зорић. 

 

г) Семинар о теми: „Европска безбједносна и одбрамбена политика (ЕСДП), који  

организује Центар за безбједносне студије БиХ, са центрима из Београда и Загреба, од 

26. до 29. марта 2006. године 

 

Бошко Шиљеговић рекао је да Заједничка комисија треба да одреди два члана која ће  

присуствовати наведеном семинару. Према неким информацијама, овом семинару 

присуствоваће Фатима Лехо из Комисије за европске интеграције. У својству представника 

Заједничке комисије, колегијумима су предложени Момчило Новаковић и Анто Спајић.  

 

х) Посјета цивилних и војних званичника Босне и Херцеговине САД-у, од 13. до 20. маја 

2006. године 

 

С обзиром да су за посјету САД-у из Министарства одбране БиХ већ званично предложена 

четири кандидата, два Бошњака и два Хрвата, требало би да Заједничка комисија предложи 

једног кандидата српске националности. Након краће расправе Заједничка комисија 

предложила је Колегијуму Дома народа да донесе одлуку о упућивању Винка Радовановића 

на наведени службени пут. 

 

и)  Округли сто о „Концепту обуке у области безбједносне политике“, 24. март 2006. 

године, у Сарајеву, у организацији Одјељења за безбједносну сарадњу ОЕБС-а  

 

С обзиром да је требало изабрати два кандидата, Заједничка комисија изабрала је Бошка 

Шиљеговића и Мехмеда Жилића да присуствују овом округлом столу. 

 

ј) Семинар о теми: „Ангажман парламентараца Југоисточне Европе у борби против 

организованог криминала“, Тирана, од 10 до 12. априла 2006. године 

 

Организатор овог семинара је Пакт за стабилност ЈЕ, који сноси трошкове превоза и 

смјештаја. Званичне позиве од организатора добили су: Бошко Шиљеговић, Бранко Зрно и 

Жељко Грубешић. Након краће расправе чланови Заједничке комисије предложили су 

Колегијуму Дома народа да донесе одлуку о упућивању позваних кандидата на поменути 

службени пут. 

 

к) Информација о случају „Абазовић“ 

 

Бошко Шиљеговић информисао је да је, у складу са закључком Заједничке комисије, 

Министарство безбједности БиХ доставило 09.03.2006. године Информацију о случају 

Абазовић. Предложио је да Заједничка комисија ову информацију разматра на наредној 
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сједници, када чланови буду упознати са њеним садржајем. Наведени предлог једногласно 

је прихваћен. 

 

л) Обавеза информисања Заједничке комисије о процесу транзиције у Министарству 

одбране БиХ 

 

Бошко Шиљеговић истакнуо је да је, у складу са чланом 61. Закона о одбрани БиХ и  

закључком Заједничке комисије, министар одбране обавезан да једном мјесечно, а по 

потреби и чешће, на основу информација Стручног тима за спровођење транзиције, 

извјештава  Заједничку комисију о процесу транзиције. Комисија указује на ову законску 

обавезу Стручног тима за транзицију и министра одбране и захтијева њено досљедно 

поштовање. 

Током распарве Заједничка комисија такође је констатовала да је у међувремену формирана 

Радна група за координацију реформе одбране, у којој су представници одређених 

министарстава, те би и о њеном раду морали имати одређене информације. У складу са 

наведеним,  Заједничка комисија усвојила је сљедећи  закључак: 

„Од министра одбране Босне и Херцеговине и Стручног тима за транзицију захтијева се да 

поступају у складу са чланом 61. Закона о одбрани БиХ и раније усвојеним закључком 

Заједничке комисије, те једном мјесечно информишу ово радно тијело о  транзиционом 

процесу. С обзиром да је у међувремену формирана и Радна група за координацију реформе 

одбране,  ова информација  треба да садржава и информацију о раду те радне групе.“ 

 

м) Чланови Заједничке комисије поново су обавијештени да је за 23.03.2006. године, у 

времену од 9.30 до 10.15 часова, предвиђен састанак са Комитетом за односе са јавношћу 

Скупштине Западноевропске уније, те да би требало да се  у што већем броју одазову овом 

позиву. 

 

н) Винко Зорић потом је истакнуо два питања: 

    - прво питање односило се на упућивање представника Заједничке комисије на службени 

     пут у Берлин, који је разматран у оквиру подтачке е). У допису организатора наведено је 

     да ће сносити трошкове учешћа за два, а не једног члана Парламента. Стога га је занимало 

     зашто нису предложена два представника Комисије.  

     Бошко Шиљеговић истакнуо је да је вјероватно направљена грешка приликом израде  

     прегледа за ову сједницу, те је предложио да  Колегијум донесе одуку да се на 

     овај пут, осим већ изабраног Халида Гењца, упути и Винко Зорић. Наведени предлог 

     прихваћен је једногласно; 

-   друго питање односило се на исказивање неповјерења раду руководства Заједничке 

     комисије. Као разлог за стављање на гласање питања повјерења руководству, Винко 

    Зорић истакнуо је самовољу у раду. 

 

Након  изнесеног предлога отворена је расправа у којој је учествовала већина чланова 

Заједничке комисије. 

Момчило Новаковић навео је да ово питање заслужује озбиљнију расправу и детаљно 

образложење разлога.  Спреман је да се изјасни о повјерењу руководству, али само ако ће се 

сада гласати с циљем избора сталног а не привременог руководства Комисије. 

Осман Брка рекао је да се таква одлука не би могла донијети на овој већ на наредној 

сједници. 

Халид Гењац истакнуо је да се питање избора сталног руководтсва може ријешити тек 

ступањем на снагу нових пословника оба дома. За њега самовоља као разлог за смјену који 

је понудио Винко Зорић није прихватљив, с обзиром да је до сада Заједничка комисија 

потврђивала и доносила коначне одлуке о свим питањима, па и оним када је њено 

руководство морало некада хитно дјеловати. Стога не стоји поменути разлог. 
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Анто Спајић сматра да би требало дати боље и опширније образложење за доношење такве 

одлуке, те би можда било боље да се одлучивање одгоди за наредну сједницу. 

Винко Радовановић је у потпуности био сагласан са мишљењем Халида Гењца, те  

истакао да не постоји никаква самовоља руководства. Напротив, сједнице су  увијек јако 

добро припремљене. 

Адем Хускић рекао је да није у почетку схватао озбиљно предлог Винка Зорића. Мисли да 

не стоји наведени разлог за смјену, чак напротив, сматра да је рад овог руководства изузетно 

добар и да му је често задовољство да присуствује раду Заједничке комисије баш због њеног 

руководства. 

Након окончане расправе чланови Заједничке комисије изјаснили су се о предлогу Винка 

Зорића за смјену руководства ове комисије. 

„За“ смјену руководства гласала су три члана, док је седам чланова Комисије било „против“, 

укључујући и потребну већину чланова по домовима, чиме наведени предлог није усвојен. 

 

 

 

              Записник сачинила                                                   Привремени предсједавајући 

                 Драгица Хинић                                                               Бошко Шиљеговић 
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